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PROTOKÓŁ NR III/21 

z zebrania mieszkańcami Sołectwa Chrośna 

7 października 2021 r. 

 

M. Łukaszewski – Sołtys Soł. Chrośna – powitał władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania brak wymaganego kworum, kolejne zaplanowano na godz. 17.15. 

C. Ball – Dyrektor WUM – poinformował, że zgodnie z przyjętym regulaminem udzielania 

dotacji celowej z budżetu Gminy Solec Kujawski  na dofinansowanie kosztów wymiany 

źródeł ciepła zasilanych paliwami stałym w ramach zadania ograniczania niskiej emisji w 

Gminie  Solec Kujawski osoby zainteresowane wymianą pieca mogą skorzystać z corocznej 

dotacji z budżetu gminy lub z programu „Czyste Powietrze”.  Przy Urzędzie Miejskim działa 

Gminny Punkt konsultacyjno – informacyjny Programu „Czyste Powietrze”, w którym 

pracownik doradza osobom zainteresowanym programem, pomaga przy wypełnieniu 

wniosków. W związku z dużym zainteresowaniem prosimy o telefoniczne umawianie się na 

spotkanie tel. 52 387 01 54. Punk czynny jest  w każdy wtorek od godz. 11.30 do 16.30 i w 

każdy czwartek od godz. 10.15 do 15.15. Adres punktu ul. Toruńska 8a (Wydział Utrzymania 

Miasta). 

Ponadto Dyrektor przypomniał, że od 1 lipca 2021 r. każdy właściciel/zarządca budynku ma 

obowiązek złożenia deklaracji do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków, która ma na 

celu zebranie wszystkich danych dotyczących źródeł ciepła i spalania paliw w budynkach 

mieszkalnych i niemieszkalnych. Każdy budynek, który posiada zainstalowane źródło ciepła 

lub spalania paliw o mocy nominalnej do 1MW należy zgłosić wypełniając odpowiednią 

deklarację. W deklaracji należy uwzględnić rodzaj źródła ciepła które ogrzewa budynek oraz 

źródła energii elektrycznej, które wykorzystywane są w tym samym celu lub na przykład do 

podgrzewania wody. Deklarację można wypełnić elektronicznie przez internet lub papierowo 

i zostawić w Urzędzie. 

W II terminie zebrania uczestniczy ogólnie 14 mieszkańców. 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi - zał. 1 do niniejszego protokołu.  
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Ad. 2  

M. Łukaszewski  – przestawił sprawozdanie z działalności Sołectwa Chrośna za 2020 r.  

(zał. nr 2)  

 

Ad. 3. 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego - przedstawiła informacje na temat 

zrealizowanych inwestycji w 2021 r. oraz tych zaplanowanych na 2022 rok: 

- rozbudowa budynku Szkoły Podstawowej Nr 4, zakres prac obejmie dobudowę do 

istniejącej szkoły dwukondygnacyjnego bloku dydaktycznego z zapleczem szatniowo – 

sanitarnym, 

- projektowana jest ul. Leśna (to droga wojewódzka), w I etapie zostanie przebudowane 

skrzyżowanie ul. Powstańców – ul. Ugory – ul. Leśnej.  

- przebudowa ul. Garbary jest to ulica strategiczna (wojewódzka), obecnie  na etapie 

projektowania wraz z powstaniem mini ronda, 

 - budowa odcinków dróg na Osiedlu Leśnym tj. ul. Prosta – Zbożowa – Łąkowa wraz z 

budową chodnika, ścieżki rowerowej i oświetlenia,  

- w planach jest ogłoszenie przetargu na budowę ścieżki rowerowej na odcinku od 

Polomarketu do DK 10, w przyszłości połączenie DK 10 z Soł. Chrośna.   

- przebudowa z rozbudową oświetlenia na Osiedlu Leśnym, 

- rewitalizacja społeczno – gospodarcza Placu Jana Pawła II i ulic przyległych, nasadzenia 

zieleni, fontanna, dodatkowe miejsca parkingowe,  

- oddanie do użytku Domu Dobrych Praktyk przy Jana Pawła II, 

- przeprawa promowa Solec Kujawski – Czarnowo – budowa promu, budowa przyczółków 

wraz z drogą dojazdową łączącą DK80 i DK10. Na ukończeniu jest budowa dróg dojazdowych do 

przeprawy promowej na Wiśle, która ma połączyć Solec Kujawski z Czarnowem. Trwa certyfikacja 

promu. Inwestycja realizowana jest przez Urząd Marszałkowski. Umowę intencyjną w 

sprawie budowy promu wcześniej już podpisali przedstawiciele powiatów toruńskiego i 

bydgoskiego, burmistrz Solca Kujawskiego oraz wójt Gminy Zła Wieś Wielka.   

- Gmina otrzymała informację o planowanej inwestycji rządowej polegającej na 

poprowadzeniu rurociągu na odcinku od Gdyni do Płocka przez Sołectwo Chrośna w 

kierunku Nowej Wsi Wielkiej. Gmina wyrazi swój sprzeciw na proponowany przebieg.  

 

Mieszkańcy zgłosili wnioski dot.: 
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- wzięcia pod uwagę przy projektowaniu w przyszłości ścieżki rowerowej z DK 10 do 

Chrośny jej lokalizacji, aby jej przebieg był jak najbardziej zbliżony do istniejącej drogi, a nie 

poprowadzony w  lesie. 

M. Łukaszewski – Sołtys Soł. Chrośna – odpowiedział, że dobrym rozwiązaniem byłoby 

poprowadzenie ścieżki w nieużytkowanych pasach pożarowych, które mają szerokości do ok. 

2 m i ciągnie się równolegle, wzdłuż drogi do Chrośny, jedyny wyjątek to miejsce 

„szwedzkiej góry” gdzie należałoby zrobić obejście. 

T. Substyk – jak tylko zostanie opracowana koncepcja budowy tej ścieżki, to zostanie ona na 

spotkaniu przedstawiona mieszkańcom.    

 

- częstych awarii lamp w sołectwie.  

C. Ball – Dyrektor WUM – odpowiedział, że Gmina ma zawartą umowę z firmą 

energetyczną na konserwację oświetlenia i wszelkie awarie są im zgłaszane. Jeśli awaria dot. 

poj. punktu to firma ma 10 dni na jej usunięcie lub 48 godz. na usunięcie awarie powodujące 

nie świecenie więcej niż 10% źródeł światła na jednym ciągu komunikacyjnym. 

Liczy się czas od zgłoszenia, a nie czas od awarii. Wszelkie awarie można zgłaszać do 

Wydziału Utrzymania Miasta pod nr tel. 387 01 69, a po godzinach pracy Urzędu należy 

awarie zgłaszać do Enei pod nr tel., który znajduje się na stronie głównej BIP Urzędu.  

 

- przybliżonego terminu budowy ścieżki rowerowej łączącej Soł. Chrośna z Solcem.  

T. Substyk – w pierwszej kolejności należy opracować koncepcję jej budowy, na dzień 

dzisiejszy trudno podać jakikolwiek termin realizacji. Przede wszystkim będziemy starali się 

pozyskiwać na tego typu inwestycje środki z funduszy zewnętrznych.  

 

- wprowadzenia ograniczenia, oznakowania, mającego na celu poprawienie bezpieczeństwa 

na drodze pomiędzy Chrośna i Solcem (droga jest wąska, a przejeżdżają nią np. cysterny, tiry 

stwarzają niebezpieczeństwo dla rowerzystów i aut osobowych), 

T. Piasecki – Z-ca Komendanta Komisariatu Policji – w tej sprawie należy ponowić pismo 

z prośbą o wprowadzenie ograniczeń do Starostwa Powiatowego, do którego droga należy. 

Obecnie obowiązuje ograniczenie do 15 ton.  

W sprawie prędkości na drodze wyjaśnił, że mieszkańcy mogą zaznaczać szczególnie 

niebezpieczne odcinki dróg w tzw. Krajowej Mapie Zagrożeń. Na jej podstawie powstaje 

raport zagrożeń, który otrzymuje komendant jak również trafia on do Wydziału ruchu 

drogowego, następnie policjanci kontrolują prędkości w oznaczonych na mapie miejscach.  
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Dodał, że statystycznie Chrośna jest bezpiecznym miejscem, bo nie dochodzi tu do wielu 

zdarzeń, częste są za to zdarzenia związane z jazdą pod wpływem alkoholu na rowerze czy 

samochodem.     

T. Substyk – obiecała spotkać się ze Starostą w temacie bezpieczeństwa na drogach 

powiatowych.  

 

- włączenia się Gminy w dofinansowanie do biletów aglomeracyjnych Bit-City, 

uprawniających do przejazdu dzieci i młodzieży za połowę ceny biletu. 

T. Substyk – odpowiedziała, że dzieci i młodzież z Bydgoszczy korzysta z ulg do przejazdu 

komunikacja miejską. Był zamysł, aby podjąć rozmowy z MZK w Bydgoszczy na temat 

uruchomienia linii autobusowej do Solca, jednak po przedstawieniu propozycji okazało się, że 

byłby ulgi dla dzieci i młodzieży, ale Gmina rocznie musiałaby dołożyć 2 mln zł do tych 

przejazdów. Jeśli znajdą się środki w budżecie, to można by rozważyć możliwości 

uruchomienia komunikacji. 

W niektórych ościennych gminach bilet aglomeracyjny jest zasadny, ponieważ uruchomiona 

jest tam linia MZK, bo np. nie ma w nich połączeń kolejowych.   

 

- podjęcia rozmów z PKS o uruchomienie dodatkowego kursu na trasie Inowrocław – 

Bydgoszcz przez Chrośne i Solec.  

C. Ball – odpowiedział, że trwają rozmowy z zarządem PKS, oni też szacują swoje zyski i są 

zorientowani jakie jest zainteresowanie przejazdami pomiędzy Gminami itp. i tam gdzie są 

one nie rentowne, to nie uruchamiają połączeń. Jedyne co Gmina może, to zwrócić się do 

PKS z prośbą o ponowne przeanalizowania zasadności wykonania połączenia na trasie Nowa 

Wieś Wielka - Solec.  

 

- brak boiska i placu zabaw na terenie sołectwa. 

T. Substyk – Gmina musi przejąć te tereny koło świetlicy od Agencji Restrukturyzacji i 

Rolnictwa i wówczas będzie można ten teren zagospodarować pod sport i rekreacji, Burmistrz 

nie obiecuje, że uda się to w 2022 roku.  

 

- wysokich kosztów wynajmu świetlicy i ograniczonej liczby osób mogących wziąć udział w 

imprezie.  

T. Substyk – odpowiedziała, że dla każdego obiektu użyteczności publicznej opracowywana 

jest instrukcja bezpieczeństwa pożarowego. Jeden z zapisów instrukcji mówi ile osób może  

przebywać w budynku np. ok. 40. Burmistrz musi przestrzegać przepisów, dlatego przyjmując 



 5 

wniosek o zorganizowanie imprezy, musi mieć na uwadze to, że liczba uczestniczących w 

danej imprezie nie może przekraczać liczby zapisanej w instrukcji ppoż dla danego obiektu. 

Jeśli w imprezie będzie uczestniczyć więcej osób aniżeli podano w zgłoszeniu, to za ich 

bezpieczeństwo odpowiadać będzie organizator imprezy.  

Dodała, że koszty wynajmu świetlic są dużo niższe, niż koszty wynajmu w restauracji. Gmina 

ponosi duże wydatki np. na naprawę zniszczeń, odnowienia elewacji itp.  Koszty utrzymania 

świetlicy też rosną np. ogrzewanie, wywóz nieczystości czy rachunki za prąd.  

Kosz wynajęcia świetlicy to 500 zł, 2,00 zł od osoby za media na dobę i 500 zł kaucja 

zwrotna. 

 

- przesunięcia godziny kursowania autobusu szkolnego z 12.50 na godz. 13.20 (bo dzieci 

kończące lekcje o 13.15 czekają na autobus do godz. 16.00).  

T. Substyk – odpowiedziała, że porozmawia z Dyrektorami szkół, czy jest możliwe 

przesunięcie.  

 

- zmiany godzin dyżurów opiekuna świetlicy, zatrudnionego przez Urząd w okresie zimowym 

z godz.14.00 do godz. 20.00 na godz. np. od  10.00 do 16.00. 

T. Substyk – odpowiedziała, że zostanie to sprawdzone czy można.  

 

- nadania dożynkom gminnym bardziej wiejskiego i folklorystycznego charakteru, 

zaangażowania np. stowarzyszeń, większej liczby osób z poszczególnych sołectw np. do 

pieczenia ciast itp.  

T. Substyk – odpowiedziała, że propozycja bardzo zasadna, rozważymy przy organizacji 

dożynek w przyszłym roku bardziej ludowy charakter np. jarmarki, zespoły ludowe, obrzędy 

regionalne itp.  

 

D. Chojnacki – Sołtys Soł. Otorowo – Makowiska – dodał, że jedyne bezpieczne miejsce do 

zorganizowania dożynek jest w Chrośnie. Także na zebraniu w Soł. Otorowo – Makowiska 

zaproponowano, żeby w przyszłym roku dożynki miały bardziej charakter wiejski. 

Bezpiecznym miejscem na zorganizowanie tego typu imprezy mógłby być teren np. po byłej 

Nasycalni.    

 

Mieszkanka podziękowała pracownikom Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. za 

nadzór nad jakością wody pitnej w sołectwie oraz za to, że podczas awarii nie zapominają o 

mieszkańcach i zaopatrują ich w wodę pitną.  
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Ponadto poproszono, aby pracownicy ZGK zostawiali 5 worków zamiast 3 do segregacji 

odpadów. 

  

M. Łukaszewski – podziękowała zebranym i zakończono zebranie o godz. 19.15. 

 

 

                                   

   Sołtys Soł. Chrośna 

Marek Łukaszewski  

 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 

   

 

    

   

 

 

 

 

 


